
 

 
 

 
Concept verslag commissie Algemene Zaken en Middelen 
Openbare commissievergaring 25 maart 2024 
 
Deelnemers 
 

Voorzitter  :  Jacques Blom 
Griffier   : Jos Pluijmen 
Leden   :  Veerle Marx (AB), Carlo Vankan (AB) (vanaf 19.04 u), Lou  

Mlodzick (AB), Ad Kleinjans (AB), Lloyd Wagemans (VSP),  
Chrétien Jamin (VSP), Corry Fulmer (PGP), Bianca Rooding (VVD), 
Theo Rooding (VVD), Kujtessa Taci (VVD), Thomas Brune (CDA)  
en Jef Pluijmen (CDA) 

College : burgemeester Daan Prevoo, wethouder Niels Dauven en Guido  
  Reehuis (algemeen directeur/gemeentesecretaris) 
Ambtelijk : Charles Bronzwaer (adviseur OOV) (tot 19.20u) 
Extern   :  --- 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             
Nummer  Behandeling agendapunt 
1 
 

Opening en mededelingen. 
 
De voorzitter opent de vergadering. Hij heet iedereen van harte welkom - ook 
de mensen die deze vergadering via de livestream verbinding volgen - en 
meldt aanwezigheid conform bovenstaand overzicht. 
 

2 
 

Vaststelling van de agenda. Aanmelden punten voor de rondvraag. 
 
Voor het agendapunt spreekrecht burgers is geen aanmelding ontvangen. 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Door de fracties VSP, PGP, VVD en CDA zijn vragen voor de rondvraag 
ingediend. Het overzicht is in iBabs geplaatst. De vragen worden behandeld bij 
agendapunt 10. 
 

3 
 

Spreekrecht burgers (via schriftelijke e/o mondelinge inbreng). 
 
Zoals aangegeven is er voor het spreekrecht geen aanmelding ontvangen. 
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4. 
 

Vaststellen van het verslag van de vergadering van de commissie Algemene 
Zaken en Middelen de dato 22 januari 2024. 
 
Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn vooraf geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

5 
 

Actielijst. 
 
De meest geactualiseerde actielijst is in iBabs geplaatst. Conform afstemming 
presidium zijn eventuele vragen over deze actielijst via de rondvraag 
ingediend. De portefeuillehouders hebben geen aanvullende zaken te melden. 
 

6 Voorstel college betreffende wijziging van de Gemeenschappelijke Regelingen 
Veiligheidsregio Zuid-Limburg, BsGW, Omnibuzz, RUD Zuid-Limburg, GGD 
Zuid-Limburg, Geul en Maas en Werkvoorzieningschap Oostelijk Zuid-Limburg.  
 
Inbreng eerste termijn leden C. Fulmer en B. Rooding. 
 
Reactie leden C. Fulmer en B. Rooding,  
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(hamerstuk). 
 

7 Voorstel college betreffende Integraal Veiligheidsplan Heuvelland 2024-2027. 
 
Inbreng eerste termijn leden V. Marx, L. Wagemans en C. Fulmer.  
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• IVP kader voor opstellen uitvoeringsprogramma. 
• Uitvoeringsprogramma met ruimte voor lokale inkleuring. 
• Onderzoeken benodigde handhavingscapaciteit voor uitvoeren wensen raad 

(verkeersveiligheid, aantasting leefbaarheid, etc.): bij najaarsnota raad 
informeren over gevergde capaciteit en het verstrekken van inzicht hierin 
via uitrol IVP via uitvoeringsplan.  

• Handhavingscapaciteit verkeersveiligheid: nagaan benodigde capaciteit 
voor uitvoeren opgave. 

• Aanmelding gemeente voor pilot mandaat/bevoegdheden boa’s. 
• Onderzoeken mogelijkheid tot uitbreiden feitencodes/bevoegdheden boa’s 

voor o.a. aanpakken verkeersovertredingen (rijden door rood licht, bellen 
op fiets of in auto). 

• Behandeling en vaststelling IVP door andere gemeenten. 
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• Opstellen uitvoeringsprogramma aan college: zoeken naar tussenstap bij 
opstellen uitvoeringsprogramma voor versterken draagvlak en 
betrokkenheid raad. 

 
Reactie lid L. Wagemans. 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(hamerstuk). 
 

8 
 

Bespreekpunten: 
 

8.a 
 

Stand van zaken samenwerking. 
 
De portefeuillehouders hebben geen zaken te melden.  
 

8.b 
 

Brief (46) van VNG inzake Spreidingswet en Oekraïne-opvang. 
 
Inbreng leden T. Brune en T. Rooding. 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Van kracht zijn Spreidingswet, nog niet in uitvoeringstraject 
• In uitvoering brengen Spreidingswet via diverse regietafels 
• Regietafels op landelijke, provinciaal en regionaal niveau en uitleg 

werkwijze. 
• Ophalen hoe gemeente wil inzetten op uitvoering Spreidingswet. 
• Plaatsvinden sessies college over Spreidingswet en voorwaarden en 

(financiële)kaders: nadenken college over wijze van invulling/implementatie 
Spreidingswet en betrekken wensen raad. 

• Uitleg mogelijkheid tot ontvangen bonus bij meer doen dan wordt 
verwacht. 

• Voorbeelden complexiteit invulling/implementatie Spreidingswet andere 
gemeenten. 

• Uitsplitsing doelgroepen asielzoekers, statushouders en Oekraïense 
oorlogsvluchtelingen en uitleg over verschillende bevoegdheden. 

• Opgave gemeente Valkenburg aan de Geul: beschikbaar stellen link naar 
dashboard. 
Schriftelijke aanvulling: de informatie is terug te vinden via Asielopgave 
Limburg - Provincie Limburg 

• Doel implementatie Spreidingswet en mogelijkheid tot uitruilen 
taakstellingen tussen gemeenten: vergt instemming beide partijen. 

• Landen Spreidingswet op zijn vroegst eind 2024: regie voeren door 
gemeente op wat men in de tussentijd kan leveren. 

https://www.limburg.nl/onderwerpen/wonen/asielopgave/
https://www.limburg.nl/onderwerpen/wonen/asielopgave/
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• Wettelijk kader voor onderhandelen COA met hoteleigenaren over 
onderbrengen mensen. 

• In gesprek blijven met COA, provincie en regietafels door gemeente. 
• Belang meenemen raad in gevolgen implementatie en werking 

Spreidingswet: organiseren raadssessie op korte termijn over huidige stand 
van zaken en mogelijke vervolgsessie op later moment (actielijst AZM 26). 

• Interbestuurlijk toezicht vanuit provincie bij uitruil tussen gemeenten. 
• Gevolgen onderhandelingen huidige kabinetsformatie voor implementatie 

Spreidingswet door gemeenten. 
• Opgave gemeenten voor huisvesten asielzoekers, statushouders, 

Oekraïense oorlogsvluchtelingen en arbeidsmigranten tijdens 
huisvestingscrisis: aanbieden kamers door hoteleigenaren bij COA. 

• Nodig zijn medewerking burgemeester bij toepassen noodopvang in 
gemeente: belang toewerken naar duurzame oplossing. 

• Noodopvang locatie Ter Apel en dwangsom bij tekort slaapplekken. 
• Volboeken hotels met arbeidsmigranten ongewenste ontwikkeling. 
• Verplichting COA tot aankondigen komst onder te brengen mensen. 
 
Reactie leden T. Rooding, T. Brune en C. Fulmer. 
 

9 Gewestelijke aangelegenheden. 
 
De portefeuillehouders hebben geen zaken te melden. 
 

10 
 

Rondvraag. 
 
Door de fractie VSP zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Terugplaatsen herdenkingsborden 
4 en 5 mei komt met rasse schreden dichter bij de dagen dat wij gedenken en 
vieren dat we nu in 2024 bijna 80 jaar bevrijd zijn. Echter helaas moeten wij 
constateren dat de foto borden welke geplaatst waren voor 75 jaar bevrijding 
en teruggeplaatst zouden worden nog steeds niet zijn herplaatst. 
Kunt u ons aangeven wanneer dit zal gaan gebeuren? 
Wij gaan ervan uit dat dit ruimschoots voor 4 mei zal plaatsvinden. 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Verwijzing naar motie raad met opdracht op zo kort mogelijk termijn 

terugplaatsen bevrijdingsborden. 
• Inmiddels geformeerde werkgroep en voeren gesprekken over alles correct 

en volgens de regels organiseren. 
• Aanvragen vergunning en terugplaatsen bevrijdingsborden. 
• Overleg over terugplaatsen bevrijdingsborden op particulier terrein.  
• Realisatie voor 4 en 5 mei niet mogelijk, wel voor datum 80 jaar bevrijding 

(als onderdeel activiteiten 80 jaar bevrijding). 



 

Pagina 5 
 

• Meenemen verzoek lid C. Fulmer voor informeren inwoners. 
 
Reactie lid C. Fulmer. 
 
Winkelsluiting tijdens dodenherdenking 
Gelet op het feit dat vorig jaar niet iedere winkel respect had voor onze 
overleden oorlogsslachtoffers willen wij het college vragen alle winkels erop te 
attenderen dat de winkels op 4 mei tijdens dodenherdenking om 19.00 uur 
gesloten moet zijn. Kan het college dit toezeggen? 
 
Beantwoording burgermeester D. Prevoo inzake: 
• Provinciale viering 4 mei op Cauberg. 
• Afspraak werkgroep in acht nemen 2 minuten stilte om 20.00 uur. 
• Herinneren winkels en horeca ondernemers aan gemaakte afspraak. 
 
Door de fractie PGP zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Terugplaatsen WOII borden 
Kan de burgemeester uitleggen waarom de WO II borden nog steeds niet zijn 
teruggeplaatst? Zie beantwoording vragen fractie VSP. 
 
Verbod oplaten ballonen en strooien plastic confetti/serpentines 
In de APV 2019 is opgenomen dat het verboden is ballonnen op te laten en 
plastic confetti/serpentines in de openbare ruimte te strooien. Folie confetti 
(gebruikt tijdens carnaval) ligt in Oud Valkenburg en Schin op Geul nog steeds 
in de natuur. Kunnen de carnavalsverenigingen nogmaals aan het verbod 
herinnerd worden? 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Meegeven oproep aan carnavalsverenigingen en andere feestende partijen. 
• Onder de aandacht brengen bij boa’s. 
• Mogelijkheid tot plaatsten stukje in Mazjerang: wordt meegenomen in 

communicatie overleg. 
 
Reactie lid C. Fulmer.  
 
Afvaldumping en controle  
De politie heeft in Almere dertien boetes uitgedeeld aan mensen die daar afval 
hebben gedumpt. Ze werden betrapt omdat er een wildcamera gericht stond op 
een parkeerplaats bij een natuurgebied.  
Zou de mogelijkheid een wildcamera in onze gemeente in te zetten onderzocht 
kunnen worden?  
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Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Besluit tot aanschaf mobiele camera’s als instrument om beter toezicht te 

kunnen houden. 
• Mogelijkheid tot inzetten camera’s tegengaan afvaldumpingen. 
• Kleine pakkans. 
• Taken groene brigade in buitengebied: doorgeven signaal. 
 
Door de fractie VVD zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Woonlasten 
In De Limburger lazen wij het artikel Nergens in Nederland dalen de 
woonlasten dit jaar zo hard als in Valkenburg aan de Geul, zo berekende 
vereniging Eigen Huis. Tegen de landelijke trend in gaan inwoners van 
Valkenburg aan de Geul 12 procent minder woonlasten betalen. Maar dat komt 
niet alleen doordat het gemeentebestuur het zo goed voorheeft met de 
mensen, zo nuanceert verantwoordelijk wethouder Niels Dauven. Het verschil 
zit hem vooral in de nieuwe berekeningsmethode van de rioolheffing. Er is nu 
een uniforme systematiek ingevoerd. Die gaat uit van vastgestelde staffels. Met 
name voor een gemiddeld gezin met kinderen in Valkenburg pakt dat voordelig 
uit. Het betekent ook dat de kleinste verbruikers meer gaan betalen. 
Als VVD kunnen we er ons in vinden dat de inwoners van Valkenburg aan de 
Geul minder woonlasten gaan betalen. Echter, tot onze verbazing hoorden wij 
dat eenpersoonshuishoudens een VERDUBBELING en bij sommigen zelfs 300% 
meer moeten betalen bij de aanslag BsGW rioolheffing. Dit is naar onze mening 
zeer ongewenst! Zeker nu onze gemeente er alles aan doet om armoede etc. te 
bestrijden. Graag uitleg van de wethouder hierover, waarbij we hem, deel 
uitmakende van het bestuurd van BSGW, tevens willen meegeven om te bezien 
of aan degenen die hiermee geconfronteerd worden een korting kan worden 
bewerkstelligd. Naar aanleiding van het antwoord van de wethouder overwegen 
wij een motie hierover in te dienen. 
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake: 
• Vergelijkend belastingonderzoek Vereniging Eigen Huis. 
• Het nemen van een gemiddeld gezin als referentiegroep. 
• Veranderen wijze rioolheffing door BsGW vanaf 1 januari 2024. 
• Verschil kosten oude en nieuwe situatie. 
• Geen mogelijkheid tot verstrekken korting in 2024. 
• Voor 2025 bespreekbaar maken splitsen 1e staffel bij BsGW. 
• Bedingen maatwerkoptie voor 2025 bij BsGW: gevolg stijging 

overheadkosten versturen aanslagen. 
• Hierop terugkomen bij vaststelling Verordening rioolheffing 2025 door 

raad. 
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Door de fractie CDA zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Cyberveiligheid 
Hacks of datalekken hebben grote gevolgen voor de inwoners en 
dienstverlening van de gemeente Valkenburg aan de Geul. N.a.v. publicaties 
over cyberaanvallen bij gemeenten, gehackte systemen en het niet op orde 
hebben van cyberveiligheid willen wij graag van de portefeuillehouder horen 
wat de stand van zaken in onze gemeente is. De gemeenteraad heeft immers 
ook een belangrijke taak in het controleren van de informatieveiligheid. In het 
jaarverslag moet het college van B&W hierover jaarlijks verantwoording 
afleggen. In de jaarverantwoording 2022 lezen wij: “Op het gebied van 
informatiebeveiliging heeft de BIO-audit in 2022 aangetoond dat er op enkele 
facetten nog wel verbetering te behalen valt. Volgend op deze audit wordt een 
analyse gemaakt en een prioritering voor het wegwerken van de hiaten”.  
Wij hebben de volgende vragen: 
1. Is er een verbeterplan opgesteld na de BIO audit? Zo ja dan zouden wij dat 

verbeterplan graag ontvangen. 
2. Is de ENSIA (Eenduidige Normatiek Single Information Audit) ingevoerd? Zo 

nee, waarom niet? Zo ja dan zouden wij graag de verklaring hoe het is 
gesteld met de informatieveiligheid bij de gemeente willen ontvangen. 

3. Op 1 oktober 2024 moet de gemeente voldoen aan NIS2. De EU-richtlijn 
voor de beveiliging van netwerk- en informatiesystemen.  NIS2 is de 
opvolger van ENSIA. Kan de gemeente op 1 oktober aan deze richtlijn 
voldoen? 

4. Is het mogelijk om voor de raadsleden een themasessie over 
cyberveiligheid te organiseren? 

5. Kunt u in de volgende jaarverantwoording een bredere verantwoording 
geven? Er is een accountantsverklaring voor financiën en voor 
informatiebeveiliging moet er ook een verklaring komen. 

 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• In samenspraak met wethouder Rouwette voorstel tot organiseren 

vertrouwelijke sessie (actielijst AZM 27) en meenemen bovenstaande 
vragen. 

• Beantwoorden restvragen via verslag. 
Schriftelijke beantwoording:   
1. Het verbeterplan bestaat uit een aantal acties die we hebben uitgezet, 

waaronder een marktverkenning naar traject en tooling voor security 
awareness, een scan op ons complete informatielandschap en een 
aanbesteding op een zogenaamde monitoring- en responsedienst ICT. 
Het eerste onderdeel voorziet onder meer in een aanpak voor het 
verhogen van beveiligingsbewustzijn, het tweede onderdeel in actuele 



 

Pagina 8 
 

applicatielijst (architectuur, governance en security) en het derde 
onderdeel op (technische) security control t.a.v. bedreigingen en 
aanvallen.  

2. Iedere gemeente in Nederland heeft de ENSIA geïmplementeerd, dus 
ook Valkenburg aan de Geul. Jaarlijks worden we getoetst op de 
informatieveiligheid in het algemeen en specifiek voor alle (landelijke) 
basisregistraties die in ons beheer zijn. Daarnaast vinden ieder jaar in 
april de ENSIA Digid-audits plaats. De gemeente wordt dan getoetst op 
het correct gebruik van het instrument DigiD. 

3. Het is de bedoeling dat de NIS2 per 17 oktober 2024 in nationale 
wetgeving is omgezet. Deze wetgeving is echter nog niet gereed; 
diverse onderdelen moeten nog worden ingevuld. De VNG vermeldt dat: 
“gezien het feit dat gemeenten nu al een zorgplicht, meldplicht (IBD) en 
toezicht hebben zal de impact van NIS2 voor gemeenten afhankelijk 
zijn van de mate waarin nu al gedocumenteerd voldaan wordt aan de 
BIO.  Daarom is het cruciaal dat alle gemeenten door blijven gaan met 
de cyclus van plannen, uitvoeren, controleren en bijstellen rondom de 
complete BIO.“ 
Voor Valkenburg aan de Geul betekent dit dat we onverminderd 
doorgaan met het trachten de organisatie zo informatie veilig als 
mogelijk te maken, onder meer door het uitvoeren van de acties zoals 
in 1) zijn vermeld.  

4. In overleg en voorzien van een haalbare datum is dat mogelijk. 
5. Dat is een van de acties die we meenemen in het verbetertraject. 

Overigens toetst de accountant de gemeentelijke informatievoorziening 
ook jaarlijks aan wet- en regelgeving op het gebied van 
informatiebeveiliging. 

 
Verslag beheer archieven t.b.v. horizontale verantwoording. 
De laatste jaren wordt de gemeenteraad niet meer geïnformeerd over de 
bevindingen van de toezichthoudende archiefinspecteur over de wijze waarop 
de gemeente invulling geeft aan het beheer en de zorg van onze gemeentelijke 
archieven neergelegd. Zover wij het konden nagaan is dit eind 2019 voor het 
laatst in de raad aan de orde geweest. Er is toen ook een verbeterplan 
opgesteld. In dit verbeterplan werd aangegeven dat er een 
informatiebeleidsplan moest worden opgesteld echter in de jaarverantwoording 
valt te lezen: Informatiebeleid en -beheer 
De ingeplande oplevering van het informatiebeleidsplan is vanwege het 
ontbreken van de benodigde capaciteit niet gelukt. Met de komst van het 
nieuwe afdelingshoofd worden de prioriteiten in het plan vastgesteld en wordt 
een schets opgeleverd waar de afdeling tezamen met de organisatie op zal 
gaan inzetten. In samenwerking met Doxis B.V. heeft er in 2022 een grondige 
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analyse van de (documentaire) informatiehuishouding van de gemeente 
Valkenburg aan de Geul plaatsgevonden. Het rapport geeft de afdeling een 
duidelijk inzicht in de huidige stand van zaken. In het nieuwe 
informatiebeleidsplan wordt planvorming voor de herinrichting van de 
informatiehuishouding opgenomen. 
Wij hebben de volgende vragen: 
1. Waarom wordt de gemeenteraad niet meer geïnformeerd? 
2. Is het verbeterplan uitgevoerd en wat is nu de stand van zaken? 
3. Is het informatiebeleidsplan gereed? 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Schriftelijke beantwoording vragen. 

Schriftelijke beantwoording:  
1. De horizontale verantwoording geschiedt iedere 2 jaar. Dit jaar toets de 

archiefinspecteur wederom de gemeente Valkenburg aan de Geul. 
Uiteraard wordt de gemeenteraad dan weer geïnformeerd. 

2. Het verbeterplan is uitgevoerd en eveneens getoetst en akkoord 
bevonden door de archiefinspecteur. Dit betreft zowel het verbeterplan 
als de uitvoering. 

3. Nee, dat is nog niet gereed. We plannen eind dit jaar een versie ervan te 
kunnen presenteren. 

 
11. Sluiting. 

 

Rond 19.50 uur sluit de voorzitter de vergadering. Hij bedankt de deelnemers 
voor hun inbreng en wenst alle aanwezigen - en de mensen die deze 
vergadering via de livestream hebben gevolgd - een fijne avond. 
 

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Algemene Zaken en Middelen van 
dinsdag 21 mei 2024. 
 
 
Jos Pluijmen,      Jacques Blom, 
griffier       voorzitter 


